
Misie: 135. Co kdyby byl náš sbor jako Waffle
House?

Pokud má náš sbor vzkvétat, musíme dát lidem svobodu vytvářet a snít o nových službách, o kterých
si sbor nikdy nemyslel, že by mohly existovat. Když dáme lidem svobodu dělat nové věci, začnou se
dít úžasné věci.

Misie

Co kdyby byl náš sbor jako Waffle House?
Moje naděje v místní sbor je někdy beznadějná.

Zdá se, že jsme se tak daleko odchýlili od popisu prvotní církve ve Skutcích 2:42-47. Je nám tam
řečeno, že „se věnovali učení apoštolů a společenství, lámání chleba a modlitbám“, „všechno měli
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společné“ a „jedli svůj pokrm s radostným a štědrým srdcem a chválili Boha a měli dobrou vůli se
všemu lidmi.”

Pokaždé, když čtu tu pasáž, přistihnu se, že doufám, že jako sbor se tam jednoho dne dostaneme.

Jedno z míst, kde zahlédnu tuto naději, je Waffle House.

Ještě než se odvrátíte od tohoto článku, přemýšlejte o tom chvíli. Waffle House je místo odpočinku
v Americe. Přestože se tento řetězec nachází především na jihu, zůstává jedním z mála podniků v
Americe, které se nikdy nezavírají, a je to místo, kde vždy víte, co můžete očekávat, když vejdete do
dveří.

Nedávno jsem měl tu čest udělat rozhovor a sdílet jídlo s bývalým generálním ředitelem Waffle
House, Bertem Thortonem, který po svém odchodu do důchodu rozšířil svoji síť restaurací z několika
na téměř 2000.

Jakmile jsem vešel dovnitř, přestože jsem Berta nikdy předtím nepotkal, věděl jsem, že je to on, ještě
předtím, než zavolal mé jméno. To je to, co na Waffle House miluji – vždy se cítíte zde vítáni a víte,
co můžete očekávat.

Náš sbor potřebuje stejné vlastnosti. Musíme být přívětiví a přátelští, bez ohledu na to, kdo se
objeví. Ale abych byl upřímný, v mnoha našich sborech není každý vítán.

Bert vysvětlil, že ve Waffle House jsou nejen všichni přijímáni, ale že úmyslně najímá lidi, které
možná jinde najmout nelze. “Bereme lidi tam, kde jsou, a dáváme jim šanci pozvednout se v rámci
společnosti,” řekl.

Až příliš často v našem sboru chceme, aby lidé přišli takoví, jací jsou, a pokud mohou být perfektní,
ještě lépe.

“V našem sboru až příliš často chceme, aby lidé přišli takoví, jací jsou, a pokud mohou
být dokonalí, ještě lépe.”

Bert také odhalil další tajemství úspěchu své společnosti: „Lidé pracující ve Waffle House mají
obvykle smysl pro humor a rádi se spolu baví.“ 

Pokud jste byli v nějakém Waffle House, všimli jste si, že lidé za pultem nemají nikdy nudný
okamžik. Ve skutečnosti píšu tento článek ve svém místním Waffle House a hluk a vzrušení je takové,
že bych si přál, abych ho mohl zabalit a vzít do každého sboru. Tito lidé se mají rádi a zdá se, že
dovolují komukoli, aby se zapojil do party, včetně reportéra, jako jsem já.

Apoštol Lukáš nám v knize Skutků nabízí pohled na lidi, kteří také milovali být ve vzájemném
kontaktu: „Společně lámali chléb.” Přiznejme si, že nejíte s lidmi, které nemáte rádi.



Bert Thornton se svým slavným chilli.

Když jsme si s Bertem povídali, požádal jednoho z pracovníků, aby přinesl porci slavné „Bert’s Chili
Mix“. Ano, Bert je tvůrcem slavného jídla Bert’s Chili. 

Když vysvětloval koncept a milostný vztah Američanů k tomuto jídlu, zasáhlo mě, že Bert dostal
během svého působení ve Waffle House svobodu tvořit. „Než jsme zavedli tyto nyní slavné chilli
papričky, vyzkoušel jsem je nejprve ve třech dallaských restauracích,“ řekl.

Pokud má náš sbor vzkvétat, musíme dát lidem svobodu vytvářet a snít o nových službách, o
kterých si sbor nikdy nemyslel, že by mohly existovat. Když dáme lidem svobodu dělat nové věci,
začnou se dít úžasné věci.

Tentýž víkend, ve kterém jsem navštívil Berta, jsem měl tu čest promluvit v baptistickém sboru
Towne View v Kennesaw ve státě Ga. Towne View byl nedávno vyloučen ze Southern Baptist
Convention za to, že přijal členy komunity LGBTQ ve svém společenství.

Musím být upřímný: Moje teologie je dost konzervativní, takže když mě kazatel pozval, abych
promluvil, upřímně jsem nevěděl, co si mám myslet. Věděl jsem, že půjdu, protože Ježíš půjde
kamkoli šířit evangelium, a toho já následuji.

Během mého působení v Towne View mi byl představen jeden transgenderový člen sboru. Bylo to
pro mě poprvé, co jsem potkal transgenderovou osobu. To, co jsem v tomto sboru zažil, bylo
osvěžující. Seděli zde gayové, heterosexuálové, liberálové a konzervativci v jedné místnosti, a
dokonce i po bohoslužbě spolu byli a jedli, když sbor slavil své výročí.

Zajímalo by mě, jaký by byl život, kdyby více místních sborů bylo jako Towne View a přijalo stejné
poslání, jaké má Waffle House pro své působení – být místem, kde je každý vítán a přijat bez ohledu
na původ a bez ohledu na to, zda s jedním souhlasí druhý.

To by nám umožnilo lámat chléb (nebo oplatky) společně „s radostným a štědrým srdcem, chválit
Boha a mít dobrou vůli se všemi lidmi“.
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Maina Mwaura

Maina Mwaura  je spisovatel a komunikační konzultant na volné noze, který žije v oblasti města
Atlanta. Pochází z Orlanda na Floridě a získal bakalářský titul v oboru komunikace na Liberty
University a magisterský titul v oboru bohosloví na Baptistickém teologickém semináři v New
Orleans.
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Můžete také navštívit naši facebookovou stránku Baptisté – Síť víry nebo facebookovou
skupinu Zpravodaj Baptisté – Síť víry
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